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專業必修科目Required Courses

622001
服飾概論
2
Introduction to Apparel


622002
色彩學
2
Color


622003
色彩學實習
1
Practice of Color


622004
服裝材料學
3
Textiles and Clothing Materials
622005
服裝材料學實驗
1
Lab of Textiles and Clothing Materials

622006
織品品質鑑定
2
Textile Goods with Quality Identification
622007
織品品質鑑定實驗
1
Lab of Textile Goods with Quality 




Identification

622008
服裝畫
3
Fashion Illustration

622009
服裝構成學Ⅰ
2
Clothing ConstructionⅠ


622010
服裝構成學實習Ⅰ
1
Practice of Clothing ConstructionⅠ


622011
流行產業導論
3
Introduction to the Fashion Industry


622012
消費者行為學
3
Consumer Behavior


622013
服裝設計Ⅰ
1
Fashion DesignⅠ


622014
服裝設計實習Ⅰ
1
Practice in Fashion DesignⅠ


622015
織物學
2
Textiles


622016
織物學實習
1
Practice of Textiles

622017 
服飾行銷學
3
Apparel Marketing

622018
染色加工學
2
Dyeing Process

622019
染色加工學實驗
1
Lab of Dyeing Process

622020
織物分析
2
Textiles Fabric Analysis
622021
服飾生產管理
3
Clothing Product Process Management

622022
服裝衛生學
2
Clothing Hygiene

622023 
服飾商品企劃
3
Fashion Merchandising

622024 
服飾實務實習
2
Internship in Apparel

622025
消費者教育
3
Consumer Education

專業選修科目Elective Courses

622026
服裝構成學Ⅱ
2
Clothing ConstructionⅡ

622027
服裝構成學實習Ⅱ
1
Practice of Clothing ConstructionⅡ
622028
服裝設計Ⅱ
1
Advance in Fashion DesignⅡ
622029
服裝設計實習Ⅱ
1
Practice of Advance in Fashion DesignⅡ

622030
服飾零售學
3
Apparel Retailing
622031
服飾市場研究
3
Apparel Marketing Research
622032
成衣電腦輔助工業打版
2
Computer-Aided-Design in Pattern Making & 



Grading

622033
成衣電腦輔助工業打版實習
1
Practice of Computer-Aided-Design in 




Pattern Making & Grading
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622034
服飾工廠管理
3
Clothing Factory Management

622035
服飾電腦輔助設計
2
Computer-Aided-Design in Apparel

622036
服飾電腦輔助設計實習
1
Practice of Computer-Aided-Design in 




Apparel

622037
染色技藝學
2
Dyeing Skill

622038
染色技藝學實習
1
Practice of Dyeing Skill

622039
服飾整理學
2
Laundering and Finishing

622040
服飾整理學實驗
1
Lab of Laundering and Finishing

622041
服飾採購學
3
Fashion Buying and Merchandising
622042
國際行銷學
3
International Marketing

622043
服飾工藝
2
Apparel Handicraft
622044
服飾工藝實習
1
Practice of Apparel Handicraft
622045
服飾行銷資訊管理
2
Management Information Systems in Apparel 



Business 

622046
服飾行銷資訊管理實習
1
Practice of Management Information System 



in Apparel Business

622047
織品消費科學
3
Science of Consumption on Textile Goods

622048
服飾促銷學
3
Fashion Promotion
622049
品牌經營管理
2
Branding Management

622050
流行分析
3
Fashion trend Analysis
622051
生產計畫流程
2
Process of Product Planning

622052
立體裁剪
2
Draping

622053
立體裁剪實習
1
Practice of Draping 
622054
服飾店面企劃經營管理
3
Apparel Store Management

622055
服飾商品學
3
Apparel Merchandise

622056
電腦輔助梭織設計
2
Computer-Aided-Design in Weave

622057
電腦輔助梭織設計實習
1
Practice of Computer-Aided-Design in Weave

服飾科學管理學系
Department of Apparel

一、必修科目Required Courses

622001
服飾概論
2
必
邱魏津

了解服飾學的定位、方法、領域和相關知識。含服飾的目的、材料、設計、構成、行銷、及其歷史概說。

622001
Introduction to Apparel
２
Ｒ
Chin ChiuWei

Basic knowledge of garment construction, clothing selection, the apparel industry, and history of clothing.

622002
色彩學
2
必
待  聘

本課程主要目的在介紹有關色彩應用上的基本法則，使學生經由認識色彩、欣賞色彩，並能利用色彩美化人生。課程之主要內容包括色彩的本質、色彩的體系、色彩的感覺、色彩的混合與配色。
622002
Color
２
Ｒ
The purpose is to introduce the basic idea of color sources, color and light, psychological effects of color, personality as a factor in color selection, color vocabulary, color properties, color wheel schemes, and how to apply color to our environment, in order to beautify our living and working environment.

622003
色彩學實習
1
必
待  聘
教導學生使用色彩擁有美麗的人生，利用色彩美化居住環境、衣著以及生活。

622003
Practice of Color
１
Ｒ

The purpose of the studio class is to teach students how to use color in order to have a colorful life. The class teaches student to practice using color in their environments, in their dressing and in their living.
622004
服裝材料學
３
必
待  聘
講述服裝原料之纖維、紗線、織物、編織物、不織布等的製法，以及物理的、化學的、機械的特性。
622004
Textiles and Clothing Materials
３
Ｒ

Study of textiles and clothing materials such as fiber, weaving, and the properties on physics, chemistry and mechanics.
622005
服裝材料學實驗
１
必
待  聘
練習纖維製品之定量、定性鑑別，以及物理性能之基礎與應用實驗。
622005
Lab of Textiles and Clothing
１
Ｒ


Materials
Practice of quantitative and qualitative materials validation on properties of material in terms of physics, chemistry and mechanics.

622006
織品品質鑑定
２
必
邱魏津

學習織品品質鑑定的原理、方法和應用。
622006
Textile Goods with Quality
２
Ｒ
Chin ChiuWei

Identification
Quality identification of textile goods in terms of principles,methodology, and application. 

622007
織品品質鑑定實驗
1
必
邱魏津

實驗操作布料成份的分析、組織的測定、各種布料物性的測試，增加學生的研判性。
622007
Lab of Textile Goods with
１
Ｒ
Chin ChiuWei

Quality Identification
Test validation on quality identification of textile goods in organization measurement, and property of material.
622008
服裝畫
3
必
待  聘
介紹基本服裝畫技能。
622008
Fashion Illustration
3
Ｒ

Provides basic knowledge drawing of the fashion figure and fashion illustration.
622009
服裝構成學Ⅰ
２
必
邱魏津
學習人體構造、計測項目、人體形態的變化、動作所引起體型的變化時之適宜人體的服飾、衣服原型、縫製原理、素材性能等。
622009
Clothing Construction Ⅰ
２
Ｒ
Chin ChiuWei
Study of human body structure, measurement item, changes of human body structure, the appropriated clothing due to changes of human body structure with actions, prototype of clothes, sewing principle, texture properties etc.
622010
服裝構成學實習Ⅰ
１
必
邱魏津
練習製作服裝造型所需之人體計測法、平面構成之基礎技術、縫製技術。
622010
Practice of Clothing
１
Ｒ
Chin ChiuWei

Construction Ⅰ
Practice of techniques of clothing construction such as body measurement, flat pattern, clothing construction, sewing technique. 
622011
流行產業導論
3
必
徐秀如

概說流行行業中設計、製造、通路和銷售促銷等。探討工作職務的可能性。

622011
 Introduction to the Fashion 
3
Ｒ
H. J. Hsu

Industry
A introduction of the business of fashion through design, manufacture, distribution, and promotion. Explores career possibilities.

622012
消費者行為學
3
必
徐秀如

讓學生了解消費者處於購買情境如何反應及為什麼如此反應。

622012
Consumer Behavior
3
Ｒ
H. J. Hsu

The student is provided with information to understand how and why a buyer reacts in a purchasing situation.
622013
服裝設計Ⅰ
1
必
待  聘
使用不同材質來繪畫設計出服裝、飾品、鞋類、及髮型等。

622013 
Fashion Design I
 1
Ｒ

Using the patterns of different materials to design clothing for women’s wears, accessories, shoes, and hair styles.

622014
服裝設計實習Ⅰ
1
必
待  聘
實際練習服裝設計技能與表達能力。

622014
Practice in Fashion Design I
 1
Ｒ

Practice in basic fashion design.

622015
織物學
2
必
邱魏  津

說明織物及編織物之構成原理、組織圖的意義與設計應用、編織技法的解說。

622015
Textiles 
2
Ｒ
Chin ChiuWei

Describe the woven fabric & knitted fabric work and its construction principle, the meaning of textile design and it’s application, and techniques of weaving.

622016
織物學實習
1
必
邱魏  津

實際利用梭織機、織帶機、綴織機、編織機編織製作成品。
622016
Practice of Textiles
1
Ｒ
Chin ChiuWei

Practice and make it into real product with Dobby Loom, Inkle Weaving Loom, Tapestry and Knitting machine.
622017
服飾行銷學
3
必
徐秀如

有關消費者與服飾產業行銷者間之活動與企劃，包括行銷者進配銷產品。主要目的是了解進配銷流程、行銷問題及行銷原理等。

622017
Apparel Marketing
3
Ｒ
H. J. Hsu

Consumer and fashion industrial markets, activities and enterprises involved in distributing products to those markets. Objective is to develop an understanding of distribution processes, marketing problem, and marketing principles. 
622018
染色加工學
2
必
待聘

講授色彩與染料、用水、藥劑、染色之理論，以及各種染色加工法、染色堅牢度等。
622018
Dyeing Process
２
Ｒ

Study of dyeing, color fastness, watering, medicine mixed, theory of dyeing and a variety of dyeing techniques.

622019
染色加工學實驗
1
必
待  聘

練習浸染等各種染色加工之試驗、精練、漂白實驗、防水加工等實驗、測色試驗、染色堅牢度試驗等。
622019
Lab of Dyeing Process
１
Ｒ

Practice of dip dyeing, scouring, bleaching, waterproof finish, colorimetry, color testing, and the level of robustness test etc.

622020
織物分析
2
必
待  聘

了解分析織物之成份、組織、及加工過程織物與編織物之瑕疵名稱、解析手法等。
622020 Textiles Fabric Analysis
２
Ｒ

Study of textile fabric component analysis, organization, the process of value-added weaving finishing, and the names of unqualified products.

622021
服飾生產管理
３
必
待  聘
學習服飾相關製品工廠之企劃、生產流程分析、人類工作績效評估、以及入出貨管理方法等。
622021
Clothing Product Process
３
Ｒ


Management
Study of clothing product process management on planning, process analysis, human performance, and purchase & sale management.
622022
服裝衛生學
２
必
邱魏  津

從服裝衛生學的立場講述溫熱環境下人體生理與服裝之穿著、機能性、效果之關連性以及穿衣之舒適性。

622022
Clothing Hygiene
２
Ｒ
Chin ChiuWei

From the view of clothing hygiene, it will introduce the relationship among human body physiology under the thermal environment、clothing dressing、clothing function and clothing effect with comfortability.

622023
服飾商品企劃 
3
必
待聘

研發及整合概念對於有關各式各樣的企劃服飾流行商品因素。

622023
 Fashion Merchandising
 3
Ｒ

Exploration and integration of concepts related to the various elements of merchandising in fashion soft goods.

622024
服飾實務實習
2
必
邱魏津

給予學生在他們所興趣的服飾領域範圍能實際的在業界有實習的機會,以增加專業的經驗。

622024
Internship in Apparel
2
Ｒ
Chin ChiuWei

Gives students the opportunity at work in established internship settings to gain professional experience in their areas of study.

622025
消費者教育
3
必
待聘
學習消費者問題、消費者權利、消費者政策、消費者行政、消費者保護基本法、消費者運動等。
622025
Consumer Education
３
Ｒ

Study of consumer affairs、consumer right、consumer policy、consumer administration、consumer protection fundamental law.
二、選修科目Elective Courses
622026
服裝構成學Ⅱ
２
選
邱魏津
學習服裝構成所需之生產流程及縫製品的評價等理論。
622026
Clothing Construction Ⅱ
２
Ｓ
Chin ChiuWei
Practice of techniques on clothing products of process and evaluation.

622027
服裝構成學實習Ⅱ
１
選
邱魏津
練習製作較高階服裝如套裝、禮服等之縫製技術。

622027
Practice of Clothing
１
Ｓ
Chin ChiuWei

Construction Ⅱ
Practice of advanced clothing sewing construction techniques such as suit and formal wears.

622028
服裝設計Ⅱ
1
選
待聘
利用不同創造媒介來繪畫設計出服裝款式，並了解服裝設計的全部作業流程及相關知識。

622028
Advance in Fashion Design II
１
Ｓ

Fashion illustration techniques using a variety of media and the exploration of creative design based on the principles of fashion design and styles to design apparel.  As well as understanding the whole process of fashion design.

622029
服裝設計實習Ⅱ
１
選
待聘
練習使用不同創造方式來設計服裝。

622029
Practice of Advance in Fashion 
１
Ｓ


Design II
Practice of advance in fashion design based on using exploration of creative design.

622030
服飾零售學
３
選
徐秀如

了解服飾零售店其商店政策、組織、商店地理位置、店面陳列、配銷、庫存控制、定價和銷售策略。

622030
Apparel Retailing
３
Ｓ
H. J. Hsu

An investigation of store policies, organization, location, layout, buying, stock control, pricing and sales promotion for apparel retail stores.

622031
服飾市場研究
３
選
徐秀如

有關服飾市場調查之問題的形成、問題確定、操作定義、研究設計、研究方法、問卷設計、資料蒐集及分析。

622031
Apparel Marketing Research
３
Ｓ
H. J. Hsu

Problem identification, problem definition, alternative identification, research design, methodology, questionnaire design, data collection and analysis related to the apparel marketing research process.
622032
成衣電腦輔助工業打版
２
選
待聘

學習電腦輔助成衣工業打版軟體，並應用於各種服裝款式。
622032
Computer-Aided-Design in
３
Ｓ


Pattern Making & Grading
Basic knowledge of the use of Computer-Aided-Design (CAD) in pattern making & grading, and its application on every dress style.
622033
成衣電腦輔助工業打版實習
１
選
待聘

練習電腦輔助成衣工業打版軟體，並實際操作打版放縮。
622033
Practice of Computer-Aided-
１
Ｓ


Design in Pattern Making & Grading
Practice of computer-aided design (CAD) and implementation in pattern making & grading.

622034
服飾工廠管理
３
選
待聘

學習服飾相關製品工廠之各部門製造機器，以及製造業者之管理原則。
622034
Clothing Factory Management
３
Ｓ

Study of manufacture management on real clothing factories.

622035
服飾電腦輔助設計
２
選
徐秀如

學習服飾電腦輔助設計軟體並應用於服飾設計。

622035
Computer-Aided-Design in 
２
Ｓ
H. J. Hsu

Apparel
Basic knowledge of the use of Computer-Aided-Design (CAD) in fashion apparel designing.

622036
服飾電腦輔助設計實習
１
選
徐秀如

練習使用電腦輔助設計軟體並應用於服飾設計。

622036
Practice of Computer-Aided- 
１
Ｓ
H. J. Hsu

Design in Apparel
Practice the use of Computer-Aided-Design (CAD) in fashion apparel design.

622037
染色技藝學
2
選
待聘
學習印染、型染、蠟染、絞染、草木染等染色技法與知識。
622037
Dyeing Skill
２
Ｓ


Study the method & knowledge of textile printing、stencil printing、batik dyeing、tie dyeing、vegetable dyeing etc.
622038
染色技藝學實習
1
選
待聘
練習操作印染、型染、蠟染、絞染、草木染等染色技法。
622038
Practice of Dyeing Skill
１
Ｓ

Practice the method of textile printing、stencil printing、batik dyeing、tie dyeing、vegetable dyeing etc.
622039
服飾整理學
2
選
待聘
學習服裝消費過程中，污垢的附著機構及有關洗濯的基礎理論、漂白、增白、熨燙加工、去漬、保管、保存的知識。
622039
Laundering and Finishing
２
Ｓ

Study of end use process, soil adhesion mechanics and theory of washing, bleaching, whitening, Iron, stain removal, safekeeping, conservation of clothing knowledge.

622040
服飾整理學實驗
1
選
待聘
有關服飾整理學的基礎和應用的實驗操作。
622040
Lab of Laundering and Finishing
１
Ｓ

Practice of laundering and finishing on theory and application.

622041
服飾採購學
3
選
待聘

提供潛在服飾零售業者基於滿足消費者及維持相當水準的利潤前提下來作採購及企劃商品的決策。

622041
Fashion Buying and
３
Ｓ


Merchandising

Gives potential retailers the knowledge base to make decisions on buying and merchandising to satisfy customer and maintain an adequate profit level.
622042
國際行銷學
3
選
徐秀如

了解法律、經濟、及文化因素對國際市場的影響。確定及評估國際市場商業廣告、業務及科技設備的需要和定價、促銷及配銷等問題。

622042
International Marketing
３
Ｓ
H. J. Hsu

Examines legal, economic, and cultural factors influencing marketing abroad.  Commercial policies, practices, and techniques needed to identify and evaluate foreign markets, as well as the problems of pricing, promoting, and distributing products in international markets.

622043
服飾工藝
２
選
邱魏  津

學習各種服飾飾品工具製作原理、方法與設計理念、廣泛地應用於服飾款式上。
622043
Apparel Handicraft
２
Ｓ
Chin ChiuWei

Learn a variety of production principles, method and design on clothing accessory and application on different clothing styles.

622044
服飾工藝實習
1
選
邱魏  津

實際操作各種服飾飾品的製作，並作成成品，推廣應用於服飾產品上。
622044
Practice of Apparel Handicraft 
1
Ｓ
Chin ChiuWei

Practice and implement a variety of clothing product and to apply the skills of clothing making.

622045
服飾行銷資訊管理
２
選
待聘

以電腦軟體應用來解決服飾產業的問題，尤其在研發、設計及執行事業的資訊管理方面。

622045
Management Information
２
Ｓ


Systems in Apparel Business
Application of computers to solve apparel business problems, with an emphasis on the design, development, and implementation of business information system.

622046
服飾行銷資訊管理實習
１
選
待聘

練習應用以電腦軟體來解決服飾產業的問題，尤其在研發、設計及執行事業的資訊管理方面。

622046
Practice of Management 
１
Ｓ


Information System in Apparel Business
Practice in application of computers to solve apparel business problems, with an emphasis on the design, development, an implementation of business information system.

622047
織品消費科學
3
選
待聘

學習纖維製品消費科學的沿革與構成、經濟環境與織品的消費、纖維製品的生產與流通、消費者的消費行為與消費性能、消費者的調查等。
622047
Science of Consumption on
３
Ｓ


Textile Goods
Study of historical science of consumption on textile goods by currency,   consumer behavior, end-use property, and consumer survey.

622048
服飾促銷學
3
選
待聘

探討服飾零售業及製造業的促銷策略。包括分析及評估有效的媒體以達成公司的促銷目標。

622048
Fashion Promotion
３
Ｓ

Study of promotional strategies used by fashion retailers and manufacturers.  Includes analysis and evaluation of the efficiency of various types of media in relationship to accomplishing a firm’s promotional objectives.

622049
品牌經營管理
2
選
待聘

探討品牌名稱的選擇，品牌的發起來源者，及品牌策略等。
622049
Branding Management
２
Ｓ

Study of brand name selection, brand sponsor and brand strategy.

622050
流行分析
3
選
徐秀如

對流行產業的流行趨勢預測，以此資料來源及趨勢分析，用來發展和促銷流行產品。

622050
Fashion trend Analysis
3
Ｓ
H. J. Hsu

The fashion trend forecasting process within the soft goods industry, use of information sources and trend analysis in developing and promoting a fashion product.

622051
生產計畫流程
２
選
待聘
學習服飾各相關製品生產流程、機器設備原理與因應措施、增加生產效率之評估方法等。
622051
Process of Product Planning
２
Ｓ

Study of producing clothing and its methodology evaluation of effectiveness and reaching high performance and handling.

622052
立體裁剪
2
選
待聘

1.基本概念 2.人體與模型比較 3.採寸法 4.製圖法 5.手臂製作
622052
Draping
２
Ｓ

The course contens:

1.Basic conception.

2.Comparison between human body and body(or mannequin).

3.Method of the body measurement.

4.Drawing method.

5.Make of the hand.

622053
立體裁剪實習
1
選
待聘
課程內容如下：

1.手臂的製作 2.上身 3.裙子 4.一片裙 5.領子 6.袖子 7.外套

622053
Practice of Draping
1
Ｓ
The course conters:

1.Make of the hand. 2.Draping to body part. 3.Skirt. 4.One-Piece. 5.Collar. 6.Sleeve. 7.Jacket.

622054
服飾店面企劃經營管理 
3
選
待聘

探討服飾商店開店位置、店面設計及佈置、人事管理及組織、財務分析及管理等。

622054
Apparel Store Management
３
Ｓ

Study of apparel store location and site evaluation, store design and layout, human resource management and store organization as well as financial analysis and management.

622055
服飾商品學
3
選
待聘

學習服飾商品的特質、意義及諸性質、商品的市場規模、商品的分類、商品的服飾商情，和分析各種服飾的市場動向等。
622055
Apparel Merchandise
３
Ｓ

Study of properties and meaning of clothing merchandise on scale, classification, information and analysis of market trends.

622056
電腦輔助梭織設計
2
選
邱魏津

學習電腦輔助梭織設計軟體，並應用於織紋的設計。
622056
Computer-Aided-Design in
２
Ｓ
Chin ChiuWei

Weave
Basic knowledge of the use of Computer-Aided-Design (CAD) in weave design and its application on weave design.

622057
電腦輔助梭織設計實習
1
選
邱魏津

練習電腦輔助梭織設計軟體，並實際操作織紋的設計。
622057
Practice of Computer-Aided-
１
Ｓ
Chin ChiuWei

Design in Weave
Practice of computer-aided design (CAD) and implementation in weave design.
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